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Tanévnyitó ünnepi tanácskozás a gyöngyösi 
Károly Róbert Főiskolán

A Károly Róbert Főiskola Tanácsa szep-
tember 9-én, csütörtökön 15 órától a Főis-
kola aulájában tartotta tanévnyitó ünnepi 
tanácsülését. A tanévet Dr. Magda Sándor 
egyetemi tanár, főiskolai rektor nyitotta meg. 
Az ünnepélyes megnyitón köszöntőt mondott 
Dr. Mang Béla, az Oktatási Minisztérium fel-
sőoktatási helyettes államtitkára.

Az elsőéves hallgatók eskütétele és beiktatá-
sa után a címzetes oktatói címek, köztársasági 
ösztöndíjak, kitüntetések, jutalmak átadására 
került sor. Bejelentették, hogy az idei tanévtől 
Dr. Halmai Péter az MTA doktora a Közgaz-
dasági Tanszéken, Dr. Németh Tamás az MTA 
levelező tagja a Környezetgazdálkodási és Ag-
ronómiai Tanszéken további jogviszonyú ta-
nárként vesz részt a főiskola munkájában.

Címzetes főiskolai tanári címet Dr. Bálint 
Györgynek, címzetes főiskolai docensi címet 
Dr. Szendrőné Dr. Font Erzsébetnek adomá-
nyoztak Károly Róbert aranyérmet kapott Lan-
tos Györgyi és Máté István szobrászművész. 
Rektori dicséretben részesült Besze Ilona és Dr. 
Vajsz Tivadar. Köztársasági ösztöndíjat nyert 
Csermák Hajnalka, Palla Cecília, Sváb Ko-
vács Eszter, Török Nikoletta, Csörgő Marian-

na, Sári Hajnalka, Trombitás Regina, Antal 
Zsuzsanna, Magyari Róbert, Schmidt Beáta, 
Koplányi Katalin és Csordás Katalin.

Az APEH-által kiírt tanulmányi pályázat 
második helyezettje Nagy Attila lett. A harma-

dik helyezést Mentusz Zsófia kapta A Verzál 
Konzult Pressz Kft. által felajánlott díjakat Kor-
sós Imre ügyvezető igazgató úr adta át Dénes 
Júliának és Stass Szabolcsnak. A Nyitott Világ 
Alapítvány jutalmait Polonyi Melinda, Szabó 
Tamás és Farkas Csilla kapták. „Jó tanuló, jó 
sportoló” kitüntetésben Móricz Renáta része-
sült. Az ünnepi műsort a Jászai Mari-díjas, 
Kossuth-díjas Koncz Gábor érdemes művész és 
Gáspár Tünde népdalénekes gazdagította.

Dr. Mang Béla helyettes államtitkár 
és Dr. Magda Sándor rektor
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EGYSZÍNŰ (FEKETE NYOMÁS):
1/32 oldal: 5 000 Ft
1/16 oldal:  9 000 Ft
1/8 oldal:  16 000 Ft
1/4 oldal:  30 000 Ft
1/2 oldal:  55 000 Ft
1 oldal: 105 000 Ft

S Z Í N E S  N Y O M Á S 
1/32 oldal:  7 000 Ft
1/16 oldal:  12 000 Ft
1/8 oldal:  21 000 Ft
1/4 oldal:  40 000 Ft
1/2 oldal:  80 000 Ft
1 oldal:  135 000 Ft

HIRDETÉSI  ÁR AINK
Lapunk 8 oldalából az 1. 4. és a 5. 8. oldalak színesek, ezért kétféle árajánlatot kínálunk:

Az APRÓHIRDETÉSEK ALAPÁRA: 10 szó: 500 Ft, azaz 50 Ft/szó
Itt magyarázattal kell szolgálunk: A legkisebb rendelhető apróhirdetés 10 szóból áll 500 Ft-ért,

ha azonban ennél több szóval hirdet, akkor az annyiszor 50 Ft. Rendelést elfogadunk faxon: 312-000,
interneten (gykronika@freemail.hu), sőt SMS-ben is: 20-550-4558.

A hirdetés árát és a kívánt szöveget kérjük piros postai utalványon (mely egyben az Önök bizonylata) 
elküldeni címünkre (Gyöngyös, Csomor K. 1.). Mivel lapunk péntekenként jelenik meg, ezért 

apróhirdetéseket a hét elején, hétfőn 20 óráig tudunk elfogadni.
Néhány hirdetés-szerkesztési tanács: A sok szövegben könnyen elvész a lényeg, ajánlatos tömören 
kínálni. Érdemes a hirdetés megfogalmazásában arra gondolni, hogy pontosan mit, milyent, mennyiért,

hol és meddig kínálunk. A csupa nagybetű nehezebben olvasható, ezért használata kerülendő.

Az itt sorolt árak
bruttók,

azaz ÁFA-val 
értendők!

Teljeskörű építőipari tervezés
és műszaki szakértés.


Igazságügyi műszaki szakértői 

vélemények készítése.


Építőipari kivitelezés a mélyépítés 
és a magasépítés területén.


Irodai szolgáltatások, iratfűzés 

fénymásolás, mérnöki 
rajzmásolás.


Tel : (37) 500-595.
Fax : (37) 500-596.

E-mail : leptek3@axelero.hu

Tegnap, szeptember 9-én délelőtt a képviselő-
testületi ülés meghívottjaként beszámolt az Ön 
által vezetett városi rendőrkapitányság féléves 
tevékenységéről és egy képviselői kérdésre mel-
lékesen megemlítette, hogy hamarosan vádeme-
lési javaslattal átküldik az ügyészségre az izra-
elita temető vandál rongálóinak ügyét is. Tehát 
ez egyértelmű sikere az Ön által vezetett testü-
letnek. Hogyan sikerült elkapniuk a feltételezett 
elkövetőeket?

– Először mindig egy ilyen fajta helyszín 
körül rendszeresen tevékenykedő személyeket 
keressük meg, illetve persze azokat, akik koráb-
ban hasonló bűncselekményekben vettek részt 
vagy a nevük e körben egyáltalán felmerült. 
Nagy és pótolhatatlan segítséget jelentenek a 
lakosság bejelentései. Egy temetőbe a gyászo-
lókon és a síremléképítőkön kívül bizony elő-
fordulnak olyanok is, akik jogtalan értékesítési 
céllal avagy eleve ,,megrendelésre” sírköveket 
lopnak, mert az viszonylag nagy érték.

A vandál sírdúlók indítékai között szerepelt-e 
az antiszemitizmus?

– Nem, ezt egyértelműen tagadták. Részeg-
ségükre, no meg félelmükre hivatkoztak, mely 
a temetőben érte őket, ezt ,,leleplezték” egymás 
előtt duhaj, gátlástalan magatartással, amely 
sírkődöntésben  (és törésben) nyilvánult meg. 
Ügyüket vádemelési javaslattal hamarosan át-
adjuk az ügyészségnek.

A testületi ülésen tartott ismertetőjében fő-
ként jó hírekről számolt be. Például arról, hogy 
az ismertté vált bűncselekmények száma a tava-
lyi 1365-ről 993 esetre csökkent, és ezen belül a 
vagyon elleni jogsértések 899-ről 549-re alakult, 
ami 39%-os különbség. Ennyivel kevesebb eset 
történt. Mi lehet ennek az oka?

– Főleg az, hogy városunkat elkerülik illetve 
lakat alatt vannak azok a szélhámosok, akik te-
vékenységük folytán sokaktól csalnak ki jelen-
tős pénzösszegeket, mert ilyen esetben a megká-

rosítottak száma hirtelen megemelkedik. Szin-
tén megnyugtatásul kell elmondanom, hogy a 
tavalyról áthúzódott és eddig felderítetlen gép-
járműlopások tetteseit, akik máshonnan jártak 
át Gyöngyösre, sikerül figyelőszolgálatunkkal 
beazonosítani. Ez ügyben a bizonyítási eljárás 
folyamatban van. Az általunk elfogott tettesek 
ügyei közül tavaly 31-et, ebben a félévben pe-
dig már 51-et sikerült bíróság elé vinni. Sajnos 
nem hallgathatjuk el azt sem, hogy kábítószeres 
ügyekben csökkent ugyan a fiatalkorú elköve-
tők száma (57 helyett 34 fő), viszont a gyermek-
korúak részaránya jelentősen növekedett 8-ról 
20-ra. 

– Felmerült a sebességmérők elhelyezésének 
kérdése, miszerint talán máshová kellene azo-
kat telepíteni, főként a motoroscsapatok szágul-

dozásának korlátozása céljából, akik nemcsak 
önmagukat veszélyeztetik, hanem általában a 
közúti forgalom biztonságát. 

– Ezek a motorosfalkák – megfigyelésünk 
szerint – először előre küldenek egy ,,felderítőt”, 
aki megnézi, hogy állnak-e valahol rendőrök, 
majd rádiótelefonon jelent a többieknek, azu-
tán következhet a féktelen száguldás. Mi azon-
ban most már résen leszünk... Nem tagadom, 
hogy e motorosokat az utóbbi időkben – éppen 
különösen ön- és közveszélyes közlekedési ma-
gatartásuk miatt – fokozottan ellenőriztük, 
hiszen ez a dolgunk, a közrend és közbiztonság 
fenntartása.

– Építési zajok hallatszanak a kapitányság 
épületéből, két emeleten csak a csupasz falak 
maradtak. Meddig tart ez és milyen volumenű 
a felújítás?

– Kapitányságunk 120 millió Ft-ot kapott, 
melyet épület- és irodakorszerűsítésre fordí-
tunk. A korábbi lelakott irodáink megszépül-
nek, korszerű irodatechnikával láthatjuk el 
azokat, sőt még az előállító helyiségeket is az 
EU-szabványnak megfelelően építjük át. A fel-
újítás az év végéig feltehetően befejeződik.

– Végezetül kérdezem: Mi az, amit a napi 
munkája során legszívesebben állandóan ta-
pasztalna?

– A város közösségeivel, az emberekkel való 
szorosabb kapcsolatot. A mi munkánkat, a 
köz- és vagyonbiztonság fenntartását, a bűn 
megelőzését illetve a bűnösök mielőbbi felkuta-
tását csakis a polgárok bejelentéseivel, segítsé-
gével tudjuk hatékonyan végezni. Kérünk tehát 
mindenkit, hogy vegye fel a telefont és azonnal 
tájékoztasson bennünket bármilyen, bűncse-
lekményre utaló gyanú észlelésekor!

Ennek eredményéről, a kapitányság heti ese-
teiről lapunk ezentúl rendszeres tájékoztatás 
nyújt olvasóinak. 

(Scriptor)

Legfontosabb számunkra a polgárok segítsége
Dr. Fridrik József alezredes, Gyöngyös rendőrfőkapitánya nyilatkozik városunk közbiztonságáról



3I. évfolyam 2. szám  2004. szeptember 17. Riport

(Folytatás 
az előző heti lapszámukból)

Gyöngyösön, a Karácsondi 
úton 2006. első félévében felépül 
egy ,,gyár”, egy hullaékkonvertáló 
erőmű, melynek az lesz a feladata, 
hogy a város és a környező falvak 
által ,,termelt” lakossági szeme-
tet, valamint az ipari üzemek hul-
ladékát – az eddigi hagyományos 
földbe ásás helyett – feldolgozza, 
átalakítsa további hasznosításra 
alkalmas anyagokká. Ez a hul-
ladékkonvertáló üzem 1000 kg 
szemétből 514 kg földgáz felhasz-
nálásának segítségével állít elő 
890 kg szintézisgázt, 350 kg tisz-
ta vizet, 230 kg üvegszemcsékbe 
olvadt ásványi anyagot, mely pl. 
útépítéshez használható, ezen kí-
vül 29 kg egyéb fémgranulátumot, 
10 kg sót, 3 kg cinket és 2 kg ként. 
Eközben a környezetet semmilyen 
módon tovább nem szennyezi!

Itt hagytuk abba az előző szá-
munkban:

A GyK kérdése: – Miért pont 
Gyöngyösön építik fel az első ma-
gyarországi hulladékkonvertáló 
üzemet?

Azért, mert Gyöngyös kör-
nyezetvédelmi szempontból a 
leginteligensebb önkormányzat-
nak bizonyult az egész Kárpát-me-
dencében. Pedig higgyék el, hogy 
én aztán nem vagyok ott senkinek 
a rokona... Mi pedig beruházási el-
képzeléseinkkel egyszerűen az ut-
cáról mentünk be a polgármesteri 
hivatalba. Történt, hogy amikor 
a környezetvédelmi minisztéri-
um 6 évvel ezelőtt meghirdette a 
hulladéktárolás új irányelveit, ak-

kor Gyöngyös városvezetése hoz-
zálátott, hogy elvégezze a szük-
séges méréseket, vizsgálatokat, 
tervezéseket, annak érdekében, 
hogy korszerű és környezetbarát 
módon megoldja ezt a közösségi 
problémát. Ahelyett, amit az ön-
kormányzatok többsége tett, hogy 
tétlenül kivár, megnyugszik hul-
ladéktelepeik ideiglenes engedé-
lyeivel (melyek mind mostanában 
járnak le).

A város felajánlott ingyenesen 
egy telket is a Kenyérgyár úton, 
melyet végül is nem fogadhattunk 
el, mivel egy ilyen üzem nem mű-
ködhet lakott területen. Végül az 
ipari parkban vettünk meg egy 
területet. Ennyit tudott nekünk 
nyújtani a város, többet nem – 
pénze ugyanis nem volt.

Megállapodásunk alapján 
Gyöngyös városának, valamint 
kistérségének lakossági (kommu-
nális) hulladékát üzemünk in-
gyen fogja átvenni és feldolgozni! 

E tény feltehetően meg kell, hogy 
változtassa (csökkentenie kelle-
ne) majdan az eddig felszámított 
szemételhordási díjakat is.

A nyugaton bevált hulladékke-
zelési elv szerint mindig a szeny-
nyező fizet, tehát az ipari üzemek
fizetési kötelezettsége természete-
sen változatlan.

De térjünk vissza a gyöngyö-
si Hulladékkonvertáló Üzem-
re és Erőműre. Igen erőmű, 
mert éves átlagban 11 Megawatt 
villamosáramot is fog termelni,  
a konvertálás végtermékei közül 
a legnagyobb arányúval a szinté-
zisgáz áromot termelő turbinái 
segítségével. Ez a 11 megawatt 
nagyjából a város éves közvilá-
gítási igényének felel meg. Hőt is 
termelünk jelentős mennyiségben, 
melyet a Patina Rt.-nek kívánunk 
eladni. Üzemünk kapacitása ter-
mészetesen ennél jóval nagyobb, 
szóval akár az egész megyéből kész 

leszünk fogadni a kommunális il-
letve az ipari hulladékot.

Az üzem másik nagy feladata a 
korábbi évek évtizedek földréte-
gekkel lefedett szeméthegyeinek 
feldolgozása. A 30-40 évvel ezelőtt 
létesítetett szemétlerakókat is új-
ból meg fogja vizsgálni a Környe-
zetvédelmi Minisztérium – hiszen 
törvény van rá – és a rekultivációt 
el fogja rendelni.

A gyöngyösi hulladéklerakó kü-
lönösen kényes e szempontból, hi-
szen területétől nem messze terül 
el a Gyöngyös-Atkári ivóvíznyerő 
réteg. Aggodalomra persze nincs 
ok, hiszen ez a hulladéklerakó 
egykoron agyagbánya volt, tehát 
az agyag mint az egyik legjobb ter-
mészetes vízzáró anyag és annak 
jelentős vastagsága egyenlőre jól 
elszigeteli a szemét/hulladék ned-
vességét az értékes ivóvízrétegtől, 
ám ez a gond is megoldásra vár.

Radó István

Talán oldják majd meg szeméthegyeink mérgező problémáját unokáink?

Gyöngyösön épül az első magyarországi hulladékkonvertáló üzem

Kulturális rendezvények, kiállítások,
nonprofit információs és szolgáltató iroda – Civil Ház.

Kulturált környezet, helyiségek bérbeadása,
Internet-használati lehetőség, irodai szolgáltatások.

  

3200 Gyöngyös, Fő tér 9., Tel/fax: 37/500-510;
E-mail: mahokasz@axelero.hu

M ÁT R A  HON V ÉD  K A S Z I NÓ APRÓHIRDETÉSEK
nálunk feladhatók

SMS-ben is!

06-20-550-4558
hétfőn 20 óráig!

Hasonló konvertáló erűmű fog a Karácsondi úton is felépülni
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HANGULATJELENTÉS
Ülésezett Gyöngyös önkormányzatának képviselőtestülete

Hát hangulat az végig nem volt. Mosoly, 
derű, esetleg szelíd humor avagy más, efféle
komolytalan bohóság teljességgel száműződött 
az ülésről. Még a polgármester sem villantotta 
meg szokásos rutinmosolyát. Komoly, komor 
hölgyek és urak, többségük a helyhez illő ele-
ganciával öltözve ültek végig egy egész délelőt-
töt, majd délutánt – de azt már titkosan.

Minden különösebb ceremónia nélkül elkez-
dődik az ülés a képviselők kérdéseivel, akik ma-
guk elé nézve, papírjukba hajolva olvassák fel 
azokat. Hova is néznének fel, hiszen egy hosszú 
és keskeny u-alakú asztalnál ülnek, vagyis leg-
följebb a szemben ülő ellenzéki képviselővel ke-
reshetnének egyetértő szemkontaktust, de az-
zal meg talán hiába. Persze, ha az asztal u-alakú 
vége felé szeretnének nézni, akkor előre kell ha-
jolniuk, ki kell nyújtani a nyakukat jobbra il-
letve balra fordítva azt - a pártállástól függően, 
mert ott ül az „elnökség” vagyis a polgármester, 
a két alpolgármester és a jegyzőnő. Hát igen: a 
terem - a kopár dísztelenségétől eltekintve - 
csak súlyos kompromisszumokkal alkalmas 
egy ilyen ülés megtartására. Így lehetséges a 
furcsaság, hogy a vendégek egy méter magasan, 
az egykori színpadon foglalhatnak helyet.

De vissza az ülésre: A képviselői kérdésekre 
az alpolgármester-asszony válaszol - láthatóan 
magabiztos felkészültséggel. Közben minden-
ki a papírjaiba mélyed, látszólag nem figyel-
ve. Még az sem néz a válaszadóra, aki kérdez. 
Furcsa rituálé. Majd a polgármester számol be 
a kistérségi ülésről, mondja, hogy 100 milliót 
kapott/nyert a város és sorolj a, hogy mi min-
denre fogják elkölteni - sok mindenre. Megem-
líti még, hogy a hamarosan felépülő hulladék-
konvertálót talán más települések is igénybe 
fogják majd venni, ha olcsó lesz az ár. (Ha nem, 
akkor elássák a szemetet, mint eddig - mondom 
én. E témájú írásunk a 3. oldalon található.) 
Ezt követően a szociális bizottság elnökének 
szomorú beszámolója következik, melynek lé-
nyege, hogy nagyon sok a kétségbeejtően jogos 
lakásigény, melyet nem tudnak kielégíteni, de 
ennek megnyugtató megoldását csakis az egyre 
kevésbé halasztható lakásépítés oldhatja meg. 
Jelenleg 160 szociális indítékú igénylõ várako-
zik 160 lakásra.

A rendőrkapitány és a városi rendészet ve-
zetője ül a testület elé. (A két vezető beszámo-
lójáról, illetve azok lényegéről lapunk 2. és 8. 
oldalán olvashatnak bőséggel.) 

Újabb téma: Engedély nélkül, engedélyezet-
len helyen árulnak a kofák és egyéb fajtájú áru-
sok Mátrafüreden, ahol - mint kiderül - nincs 
,,hatóságilag” kijelölt piacterület. Ejnye...

Ezután a polgármester négy ügyben zárt 
ülést javasol, Keresztes Gy. ellenzéki képviselő 
a négy ügyből kettőt indokolatlannak tart. A 
képviselők többsége azonban jóváhagyja a zárt 
tanácskozást. E sorok írója a T-mobil nevű ma-
roktelefon-multi üzleti ajánlatának titkosított 
tárgyalását találja furcsának. Talán azért, mert 

köztudomású, hogy a mobil-cégek állami, ön-
kormányzati tarifaajánlatainak alacsony volta 
a mezei ügyfél számára vérlázító.

Az Iparkamara ipar- és vállalkozásfejlesztési 
koncepciót készített a város részére. Páran szól-
nak mellette néhány üdvözlő mondatot. (Köz-
ben a polgármester kimegy, s 20 perc múlva jön 
vissza, majd ismét elmegy.) Az nem derül ki, 
hogy melyek a koncepció gyakorlati megvaló-
sításának lépései és azok mennyi pénzbe kerül-
nének, illetve e tanulmányért fizetett-e a város,
s ha igen mennyit. 

Üdítő színfolt Horváth képviselő felszóla-
lása, mert jól fogalmaz és érthetően artikulál, 
amikor azt fejtegeti, hogy 
a rendszerváltás óta elha-
nyagolt ügy a szakmun-
kásképzés és hiba, hogy 
egyes felsőoktatási in-
tézmények diplomagyá-
rakká váltak, s közben 
az emberek nagy része 
érettségizni sem képes (ő 
70%-ot mond, ami tudo-
mányos érvekért kiált), 
szóval mind több szak-
munkás kellene - szerin-
te. E hozzászólást Szé-
kács képviselő indulatos 
riposztja követi, melyben 
Horváth fejtegetését 
, ,v u lgármar x istána k ” 

minősíti. (Furcsa volt hallani ezt a nyelvtani 
panoptikumból előhúzott jelzőt. Szerz. )

Következik a város pénzügyeinek felelős ve-
zetője, aki beszámolót tart, bőséggel alkalmaz-
va a hivatali stílust és terminológiát. Mondan-
dójából azt sikerült kihámozni, hogy a Fő tér 
11. számú ingatlan eladásáról még nem szüle-
tett döntés. Rákérdeznek, hogy hány fénymá-
solót bérelt vagy vett a hivatal, miért olyat és 
mennyiért. Még többen hozzászólnak, végül a 
,,kincstáros” erre csak nem válaszol... 

Ez történt délelőtt.
Végezetül néhány észrevétel és benyomás: 

Van olyan képviselő, aki szinte minden ügy-
ben rákérdez, kifogásol valamilyen - általa vélt 
- hibát, problémát. Olykor kínos e kérdések 
többségének nyilvánvaló felületessége és meg-
alapozatlansága. Egy-két képviselő közömbös 
passzivitását is nehéz nem észrevenni. Csak 
remélni tudja e sorok írója és a választópolgár, 
hogy ők azért nem a testületi ülésen aktívak, 
mert erejüket, energiájukat körzetük ügyes-ba-
jos problémái kötik le.

Radó István

DIÁKOK, SZÜLŐK, NAGYSZÜLŐK, PEDAGÓGUSOK
lássatok tisztán az új tanévben!
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Gyöngyös Online - Behálózzuk a várost!
www.gyongyosonline.com

A Gyöngyös Online internetes 
portál fórumának vendége volt 
augusztus 25-én városunk polgár-
mestere, Hiesz György. A követke-
zőkben a hozzá érkezett kérdések 
és az általa adott válaszok közül 
emelünk ki néhányat.

Tisztelt Polgármester Úr!
A temérdek, előttem már sokak 

által leírt témákat nem szeretném 
megemlíteni, bízván kielégítő vá-
laszában. Engem egy talán kevés-
bé emlegetett kérdés érdekelne. 
Az akció fedőneve „kertmozi”, 
ami talán kapcsolódik a „mozi” 
nevű hadművelethez? Kérdésem 
az lenne, hogy kapcsolódik-e a 
két említett létesítmény sorsa a 
„Romboljuk le tudatosan Gyön-
gyös város lehetséges (ám inkább 
elméleti) kulturális eseményeinek 
helyszíneit” megvalósító átfogó és 
igen jól működő tervhez? 

Lesz még valaha Gyöngyösnek 
szabadtéri színpada? Vagy ezentúl 
az épp múlt héten beszakadt, sok-
szor egyébként is életveszélyesen 
összerakott főtéri tákolmányon 
folyik majd a város „kulturális” 
élete?

Ön jól látta az aug. 20-i tűzijáté-
kot? Biztosan, hiszen valószínűleg 
a (már talán nem is létező) kert-
mozi nézeteréről nézhette végig 
a Gyöngy Gála többi nézőjével. 
A város többi, „elenyésző” számú 
lakosa pedig csodálhatta azt 3 ma-
ximum 15 rakétát, amit elcsíphe-
tett. Hiszen miért is kell városi tű-
zijáték, ha a gálán úgyis lesz. Nem 
lehetett volna esetleg a gálára egy 
nagyobbat biztosítani?

Tisztelt Miamanó!
A Puskin mozi és a Kertmozi 

helyén egy „mini plaza” fog épül-
ni, Gyöngy Szórakoztató- és bevá-
sárlóközpont elnevezéssel. Mély-
garázs, üzletek, kéttermes mozi, 
lakások lesznek benne. Jelenleg fo-
lyik a tervezés és az engedélyezési 
eljárások. A műemléki környezet 
miatt nem egyszerű a folyamat. A 
Szabadtéri színpadot szeretnénk 
véglegesen megoldani. Erre két 
helyszín jöhet szóba. Az egyik a 
Fő tér északi vége, ahol a tervek 
szerint lehetne szabadtéri színpad, 
amely kiegészülne egy mobil néző-
térrel. A másik helyszín a Várme-
gyeház udvara lehetne. Mindkét 
esetben fontosak a költségek és a 
tény, hogy évente csak 1-2 hét az 
igénybevétel.

Nem lett volna szerencsés Au-
gusztus 20-án két tűzijátékot szer-
vezni. Egy-egy 15-20 perces parádé 
többszázezer Ft-os költséggel jár.

Tisztelt Hiesz 
úr!

1. Az alább 
közölt cikk meg-
ütötte szememet 
erősen, Ön is ka-
pott? Mi a cikk 
valóságalapja?  

2. Milyen 
visszhagja van a 
kórház „projekt-
nek”? Ön, mint 
a képviselőnk 
(és polgármeste-
rünk), konkrétan 
mit tett az utcára 
kerülő, földönfu-
tóvá vált emberek érdekében? Az 
utóbbi hónapokban számos szo-
cialista városvezetőnek és megyei 
önkormányzati elnöknek ítéltek 
többmilliós jutalmat a képviselő-
testületek - írja a Magyar Hírlap. 
Természetesen vannak olyan vá-
rosvezetők is, akik beérik a bér-
lettel és az 6000 forintos étkezési 
kiegészítéssel.

Tisztelt Búgócsiga!
1.) A jutalmat - mint minden 

más munkahelyen - elfogadható-
nak tartom a végzett munka alap-
ján. Ott azonban, ahol az önkor-
mányzatok költségvetése ezt nem 
engedhetné meg, ahol kényszerű-
ségből elbocsátások vannak, stb. 
etikátlannak tartom.

Én és helyetteseim egy fillér ju-
talmat nem vettünk fel a fenti okok 
miatt. Egyébként 2-3 évvel ezelőtt 
is feltehette volna a kérdést, a FI-
DESZ-es polgármesterek felé is. 
Ők felvették a jutalmakat!

2.) A kórház-projekt kérdését 
nem értem.

Tisztelt Polgármester úr!
Lehet, hogy elkerülte figyel-

memet, de a mostani gyöngyösi 
botrányokkal kapcsolatosan, ál-
láspontjáról nem olvastam és nem 
hallottam nyilatkozatát.

1. Gyöngyös Városgazdálkodás 
(Kalauzné) botrány.

2. Gyöngyös nyugati elkerülő 
út kontra TESCO-ügy. (Tényleg 
a saját fizetésüket egészítették ki 
vele?)

3. Kórház (elbocsájtások, „tönk-
re tett” lelkek/ emberek) ha nem 
értené a 3. pontot, nézzen szét a 
pszichiátriai osztályon, nem egy 
alkalmazott került be. Gazdasági 
osztályon szinte tisztogatást vé-
geztek, a megfelelő képzettségű 
kollégákat is elküldték és azóta új 
kolléganők dolgoznak helyettük.

Szóval a gyu-
lai gyógyfürdő és 
külföldi nyaralás 
után szívesen ol-
vasom válaszát, 
mert van akinek 
nem telik rá. ,mert 
egy egyszerű dön-
téssel kihúzták a 
lábuk alól a sző-
nyeget. A vezető-
ségnek mért nem 
kell menni? Ők 
nem tudják beosz-
tani a pénzt!

Esetleg az in-
formatikust nem 

Pestről kellene hozni. Az útikölt-
ségét nem autóra kellene elszámol-
ni, ha busszal jár  (egyedül) itt kel-
lene megfogni a pénzt szerintem! 

4. Gyermekügyelet megszünte-
tése, gyermekosztály megszünte-
tése. (Ön is lesz talán nagypapa és 
aggódni fog a biztonságáért!) A vá-
rosból visszafelé fejlődünk, lassan 
a nagyközség színvonalát fogjuk 
megütni! Az állatorvosi ügyelet, 
szinte elérhetetlen. De inkább ne 
is válaszoljon uram, hanem újabb 
200 embert küldjenek el, talán 
könnyebb és egyszerűbb lesz! 

Polgármester úr!
A maradék két évben tervez, 

valamiféle felpörgést városunk 
fejlődésének érdekében, vagy a 
lassú víz partot mos efektet fogja 
képviselni továbbra is?

Konkrétan tervez valami „akci-
ót”, amiben odaáll teljes mellszé-
lességgel a város érdekében, vagy 
marad a túlságosan kompromisz-
szumok embere?

A város vezetőinek megbízásá-
ból folyó rekonstrukciós munkák-
nál egy forgalmas utat újítanak fel 
és hatalmas hosszú árkokat ásnak 
az úton! Ezzel nem is lenne baj, 
csak egypályára szűkül az út és be-
láthatatlan A terveken ugyan sze-
repel egy jelzőlámpás forgalomirá-
nyítás, de azt nem követelik meg 
a vállalkozótól. Egy kis pénzért, 
mért veszélyeztetnek, ha a törvé-
nyi előírás kötelezővé tenni, mért 
nem kell mégsem neki? Ő mért 
törvényen felüli. És ha baleset van, 
ki a hunyó? A megrendelő azaz a 
POLGÁRMESTERI HIVATAL, 
mert a jogszabályi követelmények 
betartását neki kell felügyelni. És 
aki a szabálytalanságot eltűri, az is 
jogsértést.el!!!!!

A Hivatal mellett „elhelyezett” 
virágládák, mi célt szolgálnak? 
Autóval nehezebb lett parkolni és 

inkább az út tengelyéhez közelebb 
helyezik el a tulajdonosok gépjár-
műveiket, így a közlekedési rész is 
leszűkül. A gyalogjárdán kevesebb 
ember fér el, a babakocsit tologató 
kismamák, már meg sem próbálják 
az átkelést.A virágládák, nagyok, 
ormótlanok és több bosszúságot 
okoznak!

Tisztelt Mephisto!
A hivatal melletti virágládák a 

Fő téri rendezvények miatt kerül-
tek a jelenlegi helyükre, mert min-
den alkalommal kitaposták a virá-
gokat. Sajnos tényleg a legrosszabb 
helyre került és ott felejtették. In-
tézkedni fogok.

Nem tudom melyik utakra gon-
dol! Telefonon keressen és a konk-
rét útra vonatkozólag válaszolok, 
utánanézek mi történt.

Nem egy városban élünk! Fej-
lődik, szépül! Sok, nagy, a város 
életét alapvetően meghatározó 
beruházás indult vagy fog indul-
ni (szennyvíztelep, csatornázás, 
sportcsarnok, Gyöngy bevásárló- 
és szórakoztató központ, Fő tér 
tömbbelső, Ipari park, TESCO, la-
kásépítések, lakóparkok, kollégiu-
mi falu, útépítések stb.) Ezek 2006 
végére megvalósulnak.

Ami a FIDESZ által keltett bot-
rányokat illeti, Fejfájásnak már 
válaszoltam. Egyébként nyilatkoz-
tunk, tételesen cáfoltuk a hazug-
ságokat illetve a VG Rt.-nél a vizs-
gálat lezárult, az augusztus 26-i 
testületi ülésen ismertetni fogom, 
de ott sincs semmi „ügy”.

Ami a gyermekügyelet meg-
szüntetését illeti, az az igazság, 
hogy nem szűnt meg. A felnőtt 
ügyelet illetve a  kórház látja el. 
A kórház gyermekosztálya pedig 
nem szűnt meg. Honnan veszi az 
információt?

A hivatali hatalommal való visz-
szaélést elítélem, soha nem tettem 
és nem is fogok tenni ilyet. Ön 
pletykákra alapozva vádaskodik! 
Semmiféle házvásárlásom nem 
volt a polgármesteri megbízatásom 
alatt, főleg nem hivatali háttérrel. 
A kórházi elbocsátások körülmé-
nyéről kaptam névtelen levelet, 
ennek alapján az ügy kivizsgálását 
kértem az igazgató úrtól. Az idén 
összesen 1 hetet üdültem Gyulán, 
külföldön nem voltam.

A TESCO-ügyben még annyi 
kiegészítést, hogy a FIDESZ sajtó-
tájékoztatóján elhangzottak, mely 
szerint a kapott összeget munka-
bérekre vettük igénybe, szintén 
nem igaz. Ezt ők is tudják, ott vol-
tak a szavazásnál. Ideiglenesen, 
visszapótlási kötelezettséggel fej-
lesztésekre vettük igénybe.

Tisztelt Polgármester Úr!
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Ismét beköszöntött az ősz. 
Szeptember elsejével kezdetét 

vette a 2004/2005-ös tanév, s újra 
benépesülnek a gyöngyösi óvodák, 
iskolák folyosói és termei.

Az új tanév új célokat, feladato-
kat, kihívásokat jelent a nebulók 
és pedagógusaik számára. Talán 
a legizgalmasabb változást az új, 
kétszintű érettségi bevezetése je-
lenti, mely a felsőoktatási intézmé-
nyek felvételi vizsgáját is hivatott 
kiváltani. 

További újdonságnak számít 
a középiskolák nyelvi előkészítő 
osztályainak indítása is, ahol a 
diákok emelt óraszámban alapoz-
hatják meg idegen nyelvtudásukat. 
Az európai országok közül mi ma-
gyarok beszélünk legkevésbé ide-
gen nyelveket, még az idén május-
ban unióssá vált országok között is 
az utolsó helyen állunk. 

Ezzel az elkeserítő ténnyel veszi 
fel a versenyt az új évfolyam, mely-
ben a kötelező tanórai foglalkozá-
sok 40%-át (min. 11 óra) intenzív 
idegen nyelv képzésre, a maradék 
időkeret 25%-át informatikai kép-
zésre, a többi időt pedig képesség-
fejlesztésre fordítják.  Vegyes ér-
zelmeket váltottak ki az általános 
iskolákat érintő változások: Ettől 
a tanévtől első osztályban csak 
szülői kérésre lehet a tanulókat 
osztályismétlésre javasolni és júni-
usban osztályzat helyett szöveges 
értékeléssel zárják az évet.

Több intézmény épületeit is fel-
újították a nyár folyamán. 

A Platán Úti Óvodában a kicsik 
nagy örömére 3 millió forintért 
alakítottak ki új tornaszobát, öl-
tözőt és szertárat. Az Epreskerti 

Óvodában 240 ezer forintot költöt-
tek a mosdó felújítására. A Menház 
Úti Óvodában 580 ezer forintért 
tetőfelújításra került sor, a Dobó 
Úti Óvodában pedig a kazánok 
felújítása vált szükségessé 2 mil-
lió forint értékben. Mátrafüreden 
a Hanák Kolos Általános Iskola , 
Kollégium és Óvoda társadalmi 
munka és a Polgármesteri Hiva-
tal 50 ezer forintos segítségével a 
mosdókat újította fel.

 A Kálvária-
parti Általános 
Iskola sportpá-
lyáján szivattyú-
csere vált szük-
ségessé 400 ezer 
forint értékben. 
Az iskola jóvol-
tából más esemé-
nyek szemtanúi 
is lehettünk a 
sportpályán: au-
gusztus 28-án a 
Special Extreme 
Sport Egyesület 
skatepark  meg-
nyitó gördeszka 
és BMX versenyt 
rendezett. A fia-
talok 2 kategóri-
ában (16 év felett 
és alatt) tehették 
magukat próbá-
ra. Meredekfala-
kon, rámpákon, 
döntött falon, 
manuál asztalo-

kon és íveken folyt a verseny. Gra-
tulálunk a győzteseknek:

Gördeszka 16 év alatt: Baranyi 
Bálint , Gördeszka 16 év felett: 
Árvai Róbert, BMX: Tihanyi Gá-
bor

Szeptember 15-től 17-ig máso-
dik alkalommal kerül megrende-
zésre a Mátrai Olimpia sportren-
dezvény. 

A versenyek központja a Kálvá-
riaparti Általános Iskola, külső 

helyszínként pedig a Spartacus 
Sportpálya szolgál. A diákok ké-
zilabdában, duatlonban, kosár-
labdában, úszásban, vízilabdában, 
labdarúgásban, teniszben, atléti-
kában és szellemi sportokban te-
hetik próbára magukat. A rendez-
vény a Magyar Olimpiai Bizottság 
támogatásával jött létre.

 Az intézmény ettől az évtől 
a Hello Európa egész évre szóló 
programsorozatán vesz részt. A 
pályázat célja, a diákokat olyan 
tudás birtokosává tenni, mellyel 
választ tudnak adni a változó világ 
és az Európai Unió kihívásaira.  

 
A II. Rákóczi Ferenc Általános 

és Művészeti Iskola bevezette az 
iskolaotthonos oktatást. Az első 
osztályos tanulók délutáni fog-
lalkozások során készíthetik el 
házi feladatukat, sajátíthatják el 
a tananyagot, mindezt olyan kö-
rülmények között, hogy akár egy 
délutáni szundítás is biztosított a 
gyerekek számára.

Előző tanév során kétségek 
merültek fel az iskola sorsával 
kapcsolatban. Felmerült az intéz-
mény-összevonás gondolata, ám a 
táncművészet oktatásához szüksé-
ges feltételek ( balett- terem, tük-
rök) ebben az iskolában adottak, 
és magas költségekkel járt volna 
ezeket egy másik intézményben 
kialakítani  

Rovatunkban örömmel közöljük 
a gyöngyösi oktatási intézmények 
híreit, így beszámolónk    remél-
hetőleg folytatódik. Szerkesztő-
ségünk várja az oktatási intézmé-
nyek azon híreit, melyet szívesen 
jelentenék meg lapunkban.

Nagy Viktória  

Iskolai-óvodai körkép 
sporteseményekkel

A Platán Úti Óvoda vezető óvónője büszkén  
mutatja az elkészült tornaszobát

HetiPROGRAMAJÁNLAT:

A Mátra Mûvelõdési Központban Gy. 
Kamarás Kata ,,A magyar bor fazekas 
szemmel” c. kiállítását nézhetik meg. A 
tárlatot szeptember 24-ig látogathatják a 
Gyöngyösi Krónika olvasói.

Szintén a Mátra Mûvelõdési Központ-
ban BALLA ZOLTÁN Chihuahua-tól 
Tûzföldig c. fotókiállítását csodálhatják 
meg az érdeklõdõk. Az alkotások az intéz-
mény nyitvatartási idejében tekinthetõk 
meg szeptember 24-ig.

A gyöngyösi Tourinform Galériában az 
Országos Szalmafonók Baráti Körének 
ÁRPÁD HÁZI KIRÁLYOK ÉS SZENTEK 

ARCKÉPCSARNOKA c. szalmából készí-
tett képek kiállítását láthatják. A tárlat ok-
tóber 8-ig látogatható.

NATURA KLUB szeptember 21-én 17 
órától a Mátra Mûvelõdési Központban. 
Az elõadást Radnai András pszichológus 
tartja .

A Magyar Írók Szövetségének kezde-
ményezésére 1984-tól minden évben szep-
tember 21-én ünneplik a Magyar Dráma 
Napját, annak tiszteletére, hogy 1883-ban 
ezen a napon Madách Imre: Az ember tra-
gédiája címû drámájának õsbemutatója a 
Nemzeti Színházban. 

Célja felhívni a figyelmet a magyar drá-
mairodalom értékeinek jobb megismeré-

sére és az írók ösztönzése újabb alkotások 
létrehozására. Ajánlatunk a témával kap-
csolatban a könyvtár állományából:

Bécsy Tamás: 
Mi a dráma? Akad. K., 1987.
Bécsy Tamás: Drámák és elemzések: ta-

nulmányok. Dialóg Campus, 2002.

Enyedi Sándor: 
Rivalda nélkül: a határon túli magyar 

színjátszás kislexikona. Teleki L. Alapít-
vány, 1999.

A programokhoz nagyon kellemes ki-
kapcsolódást és jó szórakozást kíván a 
Gyöngyösi Krónika!
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A p r ó h i r d e t é s e k

Anyakönyvi híreket várunk!
Kedves Olvasóink, szeretnénk olyan hagyományos, ún. társasági rovatot indítani, 

amely rendszeresen közli a város magánbánatát azaz szeretteinek halálhírét illetve 
magánörömét, amikor gyermek születik vagy két boldog ember összeházasodik. E 
rovatot csakis az Önök segítségével tudjuk megtölteni hírrel, hiszen mindenkinek 
egyéni joga eldönteni, hogy családjuk fontos eseményét nyilvánosságra szeretnék-e 
hozni. Bízunk benne, hogy amint régen a templomkapura kitűzték e híreket, most el-
küldik nekünk ezen adatokat, melyeket elfogadunk SMS-ben, levélben vagy faxon.

E szolgáltatásunk olvasóink részére természetesen díjtalan!
Fax: 37-312-000, SMS: 20-550-4558, E-mail: gykronika@freemail.hu

Háziállat
Házi cirmos KISCICÁK ajándék-
ba elvihetők. Érdeklődni lehet: 
30/2074911.

Staffordshire kiskutyát kere-
sek, lehetőleg zsömle színűt és 
kislányt, törzskönyv nélkül. Ker-
tes házba és szerető gazdikhoz 
kerülne. 30/2074912

Fajtatiszta rövid szőrű magyar 
vizsla kölykök (törzskönyv nél-
kül) eladók. (elvihetők augusz-
tus elején) I.-ár: 15000 Ft

Oktatás
Negyedéves egyetemista német 
tanárt keres szisztematikus fel-
készülés céljából! Cél: középfo-
kú üzleti nyelvvizsga 2005 júni-
usában! T: 70/ 241-61-68

Albérlet
ALBÉRLETET keresek Gyöngyö-
sön, kb. 1 1/2 évre, előre fizetve,
szerződéssel. Szívesen venném, 
ha némi bútor lenne benne, 
az alapvető dolgok.Tásbérlet 
is érdekel, ha valakinek van 
egy szépen berendezett, csi-
nos kis szobája. E-mail: anett.
kovacs@datimpex.ch Telefon: 
70/500-4664.

Jármű
Suzuki Vitara 1.6 JLX 2000.12 
havi 5 ajtós. Zöld metál színben 
új gazdiját keresi. Elektromos 
ablakemelő (4), elektromos 
tükör, immobiliser, CD-s rádió, 

lopásgátló, alufelnivel félterep 
gumival, vezetett szervizkönyv-
vel 38.000 km-rel. +ajándék 4 
db alufelni nyárigumival. Banki 
hitel lehetőséggel is! Tel.: 30/ 
9154-389 Irányár: 2650000 Ft

Vegyes
150 literes villanybojler 6000 
Ft-ért eladó. Üzemképes, ki-
csit karcolt, kb. 6 éves, nyo-
máscsökkentővel is felszerelt. 
37/312-000.

Gyönyörű, karcmentes Bieffe 
Aisrtec bukósisak eladó Gyön-
gyösön. Mérete: M-es, szerin-
tem egy boltban újként is el 
lehetne adni! Ár: 29.000 Ft. E-
mailben több képet is tudok kül-
deni!! Tel: 70/ 241-6168 email: 
anad015@ktk.pte.hu

Eladnám gipszképeimet! Érdek-
lődni a levelibekka@freemail.
hu címen lehet.

Kezdő teniszező játékospart-
nert keres a nap bármely szaká-
ban. A pályabérletet majd közö-
sen álljuk. 20/931-8084

Ingatlan
Gyöngyösön a Kócsag utcában 
58 m2-es, kétszobás, egyedi 
gázfűtéses első emeleti, üres la-
kás hosszú távra kiadó. A lakás 
vállalkozás céljára is alkalmas. 
Érd.: (37) 373-155

Gyöngyösi, 55m2-es konvek-
toros, erkélyes, pincés lakás 
eladó. Cím: Radnóti u. 5. IV./2.  

Irányár: 9,5 mFt. Érdeklődni le-
het: 70/229-1141

Számítástechnika
Számítógép-hálózatok tervezé-
se építése 10/100/1000 Mb/s 
sebességgel vezetékes kivi-
telben, vezeték nélküli rádiós 
kapcsolatok 11/22/54Mb/s se-
bességgel. Videokamerás meg-
figyelő rendszerek telepítése.
ADSL kapcsolatok megosztása 
kis hálózatok részére. Honlap 
tervezés kivitelezés.

ELADÓ! Amd xp 1,7 ghz proci, 
256 mb ddr ram 333 mhz 20 
giga vinyó (quantum), 8*os cd-
író, videokártya 64 mb tv me-
netes -15 colos monitor (Adi), 4 
usb-egér + bill. irányár: 80e Ft! 
érdeklődni a donzolee@atw.hu 
címen vagy mobilon a 06-20-
556-3956. 18-20-ig!

Eladó egy kábel TV-s (UPC) 
hálózathoz csatlakoztatható 
konverter, távirányítóval együtt.
érd:06/30/439-69-87 peti.
mail@freemail.hu

Télikertek tervezésével, és kivi-
telezésével foglalkozom.Kérem 
írjon e-mailt, és megbeszéljük 
a részleteket. Kurucz Zoltán 
telikert-tech@spymac.com

E L A D Ó Spectron mp3/cd fej-
egység !!! 70/5465869

bobharo  2004-06-17 
21:01:09 Válasz erre  
(160) 

125 éve történt Gyöngyösön
Gyöngyösi „úrigarázdálkodók”
Az iszákosság, a részegeskedés nyavalyája már nemcsak népünk 

alsó osztályát tarja irtóztató karjai között; ezen aljas szenvedélynek 
virtuskodva dobja magát oda egy idő óta Gyöngyös város számos ifja,
számos férfia, olyanok, kik különben indignálódva vennék azon ki-
jelentést tudomásul, hogy garázdálkodó cselekedeteik által érdemte-
lenek a tisztességes emberek között helyt foglalni. Bármily nyilvános 
helyen jelenjen meg az ember, sajnálattal, másrészt felháborodással 
kénytelen szemlélni, hogy részeg, dorbézoló csapatok foglalják el a 
tért, és hogy ezen erkölcsileg süllyedtek között olyanok képezik a 
contingenst, kik foglalkozásuknál fogva az értelmiségnek tajgai, és 
kik épen azért alávaló magaviseletükkel a város értelmiségére hoznak 
szennyfoltot. Nincs est, hogy egyik-másik tisztességesebb ember, ki 
valamely kávéházban vagy nyilvános helyiségben helyt foglal, ne le-
gyen kitéve a legnagyobb insultusoknak vagy tettlegességeknek. Va-
sárnapján volt épen, hogy egy helybeli „honoratior” a „Három rózsa” 
összes vendégseregét insultálta, botjával össze-vissza vert mindenkit 
és mindent. Csak nagy sürgetésre határozta el magát Holtsuk rend-
őrbiztos, hogy a kávéházból elvezette, mert hát az „urakkal” szemben 
a rendőrség részéről nagy a kímélet – mikor épen megfordítva áll a 
dolog, és az ilyen  önfeledkezett „urigarázdálkodókat” a legnagyobb 
szigorral kellene büntetni. (Közügy, 1879. szept. 16.) 

25 éve történt
Szelídülő alkoholizmus
… Ha a boltok és vendéglátóhelyek forgalmát együtt vizsgáljuk, azt 

tapasztaljuk, hogy 1978-ban az előző évhez képest kissé megélénkült 
a bor, a sör és a likőr értékesítése, ám 6%-kal kevesebb rum és pálin-
ka, 85%-kal kevesebb brandy és 16 %-kal kevesebb kevert fogyott. Ez 
pedig már számottevő változás. Az idei első félévben 18%-kal keve-
sebb égetett szeszes ital fogyott. 

Az italozás visszaszorításához az utóbbi időben több város taná-
csa is hozzájárult azzal, hogy megtiltotta az üzletek előtt, a tereken, 
a parkokban, általában a közterületeken szeszes italok fogyasztását. 
Messzemenő következtetést még nem vonhatunk le, de az már bi-
zonyosnak tűnik, hogy a sokak számára népszerűtlen intézkedések 
legalábbis megállították a fogyasztás addigi állandó növekedését. 
(Népújság, 1979, szept. 14.)   

Az önbizalom hiánya

Az egyik leggyakoribb „jelenség” azok között az írások között, amellyel 
grafológushoz fordulnak az elemzést kérők. A személyiség ilyenkor visz-
szafogott, nem tudja valós énjét, értékeit megmutatni másoknak, nem tud 
kiteljesedni. Az önbizalomhiány egyaránt akadályozhatja a munkát és a po-
zitív töltésű emberi kapcsolatokat. Lehetnek belső okai (a személyiség ön-
magától, mintegy tudatos kontroll miatti visszafogottsága), de az is gyakran 
előfordul, hogy valamilyen negatív jellegű külső hatás áll a háttérben. Ilyen 
lehet pl. egy erős, domináns, akaratos egyéniség a közelben, aki nincs jó 
hatással a személyiségre, de állhat az okok között valamilyen kudarcélmény 
is (munkában, társkapcsolatokban), amelyeket ha felderítünk, a megoldást 
is könnyebben megtalálhatjuk.

A kézírásban megjelenő gyakori írásjegyek: az írás az átlagoshoz mér-
ten kisbetűs (lehet akár túlzottan apró betűs is), a nyomaték gyenge, szinte 
„erőtlen” az írás. A mondatkezdő nagybetűk alacsonyabbak a felső hurkok-
nál, száraknál, sokszor nem is kapcsolódnak a többi betűhöz. Az áthúzások 
gyakran alacsonyak (pl. a t betű). Akár az aláírásban is megfigyelhetjük
ezeket a jegyeket! 

A grafológus várja a jeligével ellátott kézírásokat az e hasábokon történő 
rövid elemzésre, a szerkesztőség címére (Gyöngyös, Mátra Honvéd Kaszinó).

(M)

Városunkban állandó lak-
hellyel rendelkező tanulók tan-
könyv- és tanszerellátási támo-
gatást igényelhetnek, melynek 
benyújtási határideje szeptem-
ber 30. Kérelmet az nyújthat be, 
akinek családjában az egy főre 
jutó havi jövedelem kevesebb 
27.840 Ft-nál, gyermekét egye-
dül nevelő szülő esetében 30.160 
Ft-nál. A kérelmet a Gyöngyös 
Város Polgármesteri Hivatal 
Közigazgatási és Szociális Igaz-
gatóságához kell benyújtani.

Étkezési támogatást igényel-
hetnek azok a szociálisan rászo-
rult tanulók, akiknek családjá-
ban, ahol az egy főre jutó havi 
nettó jövedelem nem haladja 
meg a 27.840 Ft-ot,gyermekét 

egyedül nevelő szülő esetében a 
30.160 Ft-ot.

Átmeneti segélyt igényelhet-
nek azok a szociálisan rászorult 
családok, ahol az egy főre jutó 
havi  nettó jövedelem nem halad-
ja meg a 27.840 Ft-ot, valamint 
gyermekét/gyermekeit egyedül 
nevelő szülőnek, unokáját/uno-
káit egyedül nevelő nagyszülő-
nek, ahol az egy főre jutó havi 
nettó jövedelem a 32.480 Ft-ot. 

A segélyre nyomtatvány a hi-
vatalban igényelhető és oda is kell 
benyújtani. Átmeneti segélyben 
ugyanaz a család egy naptári év-
ben legfeljebb negyedévente egy 
alkalommal részesülhet. 

N.V.

Néhány szó a tankönyv-támogatásról
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Válás Mátrafüredről nézve

Az elválási törekvés településegyesítés megszűntetése keretében törté-
nik, amelyre akkor van lehetőség, ha a történelem során már volt önálló. 
Az Ötv. 53. § szerint településegyesítés megszűntetése esetén a községek 
területe azonos az egyesítést megelőző területekkel, amely esetünkben 
Farkasmálytól Kékestetőig terjed. Bene önállósága a Castrum-Bene 
(Benevár) korszakára tehető, amíg a vár állt. A város által fölkért törté-
nész szakvéleménye nem az általunk becsatolt településtörténetről szólt, 
hanem Bene újkori történelméről. Az első II. fokú jogerős bírósági hatá-
rozat szerint „az aláírásgyűjtő íven szereplő kérdés pontos és egyértelmű 
megfogalmazására a szükséges történeti adatok birtokában kerülhet sor, 
azaz elsődlegesen abban kell állást foglalni, hogy az érintett településrészek 
korábban együttesen, önálló közigazgatási egységként működtek-e, csak 
ennek függvényében hozható meg egyértelműen a határozat”. Egy újabb 
településtörténeti anyag került a bíróságra, amelynek eredményeként 
helybenhagyta az I. fokú bírósági határozatot. Bene volt önálló, birtoko-
sai 1619-ig nyomon követhetők, amelyek között nem szerepel Gyöngyös. 
Gyöngyös Benére vonatkozó birtok-okmánya szóbeli emléken alapult, 
végleges megállapodás a város és a kincstár között Bene birtoklásának 
kérdésében 1726. december 8-án jött létre.

Mi vezetett az elszakadás kezdeményezéséhez?
A Mátra az egykor látogatott és kedvelt üdülőövezet az utóbbi évtize-

dekben lepusztult, a turizmus visszaesett. Valamit tenni kellett volna, 
ami idevonzza a látogatókat. Évtizedeken keresztül egyetlen programot 
sem hozott föl a város Mátrafüredre. A Bene Egylet teremtette újra a 
hagyományos benei búcsút, amely egyetlen rendezvénye a településnek. 
Mátraházára, Kékestetőre méltatlanul keveset költ a város, pedig ezek a 
településrészek klimatikus gyógyhelyek, és az országban minden ötödik 
ember allergiától szenved. Mátrafürednek nem volt önálló költségvetése, 
sem érdemi döntési joga. Az itt élőknek itt vannak a gyökerei, ragasz-
kodtak volna egy-egy ingatlanhoz, amit a tudtuk nélkül adtak el, és ez a 
gyakorlat jelenleg is folytatódik. Üdülőhely jellegéből adódóan számos 
területen a városétól eltérő rendelet-alkotásra lett volna szükség. Az itt 
lakók úgy érzik, hogy szeretnének az önálló önkormányzáshoz való jo-
gukkal élni, és helyben dönteni a település dolgairól. Hét hónap után az 
aláírásgyűjtő ív hitelesítésre került, és egy hét alatt 412 aláírás gyűlt ösz-
sze, ami arra utal, hogy nem egy szűk csoport kezdeményezése az elválási 
törekvés. Az önálló önkormányzati lét sarkalatos pontja a költségvetés. 
2002/2003 évek átlagát figyelembe véve a bevételek 382 M Ft, a kiadások 
178 M Ft.

A településegyesítést megelőző terület meghatározása Gyöngyös mű-
ködőképessége szempontjából nem jelent hátrányt, ugyanis az adóerő-
képesség csökkenésének kompenzálására SZJA kiegészítésben részesül 
a város; a várost terhelő kiadások is csökkennek az elváló területekre 
költendő pénzekkel.

Mindenképpen úgy gondoljuk, hogy egy prosperáló Mátra szomszéd-
sága csak pozitívan hathat a város gazdaságára, ezért támogatni kellene 
ezt a törekvést.

Rostás Gabi

Valószínűleg mindenki ismeri 
a Huszár-szobor parkjának végé-
ben található, zöldnövényekkel 
ízlésesen ,,álcázott” olasz étter-
met. Amiről híres, az a konyhája. 
Eredeti olasz ízek, bőséges adagok, 
tisztaság, stílus, hangulat. De ez 
nem a reklám helye! Damoklész 
kardjaként fenyegeti őket a kerti 
teraszuk lebontásának veszélye.

A legutóbbi testületi ülésen, 
hogy egyik ellenzéki városatya 
kérdést tett fel a Városi Rendészet 
vezetőjének, hogy vajon meddig 
tűrik el azt az engedély nélküli 
építményt, mely a Huszár-szobor 
parkjából foglal el közterületet?

Rövid válaszában a rendészetve-
zető, Nagy József elmondta, hogy 
már kétszer kíséreltek meg átadni 
az étterem vezetői-
nek egy erről szóló 
felszólítást – siker-
telenül. Megszólít-
tatva érezte magát 
a Városüzemeltetési 
Igazgatóság igazga-
tója, Szilágyi Attila 
is, aki rövid hoz-
zászólásában azt 
bizonygatta, hogy 
ez ügyben eljárás/
vizsgálat folyik (e 
sorok írója ezt nem 
értette pontosan) 
és erről a vizsgálat 
befejezése előtt nem szeretne nyi-
latkozni, de nagy valószínűséggel 
lebontatás lesz az ügy vége... Mi-
előtt újabb témára léptek volna, 
közbeszólt Barabásné Czövek Ág-
nes alpolgármester-asszony is, aki 
a következő megjegyzést fűzte az 
ügyhöz: –,,Nehezen tudom elkép-
zelni, hogy fennmaradási enge-
délyt kaphat egy olyan építmény, 
amely önkormányzati tulajdonú 
ingatlanra (közterületre) engedély 
nélkül épült”.

Eddig az intermezzo, amelyből 
következő döntés esetleges vég-
hezvitele elveszejtene egy étterem 
sokmilliós beruházását és szűk 
területre szorítva a vállalkozást, 
lényegében csődbe vinné az étter-
met. A helyzet – mint mindig – 
most sem egyszerű és egyértelmű. 
Mielőtt ez az étterem üzemeltetői 
kibérelték volna a park végében 
álló házat, az a zug egy eldugott, 
szemetes hely volt és persze békés 
menedéket nyújtott meleg időben 
városunk hajléktalanjainak. 

Lapunk célja és érdeke a vállal-
kozók és vállalkozásaik ügyeinek, 
érdekeinek védelme – már ameny-
nyire szerény befolyásunkból te-
lik – ezért felkerestük az étterem 
létrehozóit, vezetőit, akik egyelőre 
elutasították ez ügyben a részle-
tes nyilatkozatot, mondván ők 
fizettek a közterület ideiglenes (!) 

elfoglalásáért. Nem építettek vég-
leges, téglaépületet, nem kívánták 
elbirtokolni a köz területét. Fizet-
tek és ezután is készséggel fizetnek
bérleti díjat a városnak.

Az étterem célja nyilvánvaló: 
minél tágasabb, szebb helyen vár-
ja a vendéget. Ennek érdekében 
tavaly teraszt, s fölé egy nap- és 
esővédő nyári tetőt építettek – az 
önkormányzat engedélyével –, s 
aköré virágokat, örökzöldeket he-
lyeztek el. A hely ezáltal látható-
an fellendült és a tulajdonosok 
boldogan fizettek a városnak egy 
évre hét számjegyű bérleti díjat 
és tették ezt ebben az évben is. 
Ezentúl még arra is gondjuk volt, 
hogy mire nézzen ki a teraszról a 
vendég! Nehogy egy gondozatlan 

parkra! Így hát minden délelőtt a 
pincérek körbejárták a parkot és 
összeszedték a szemetet is.

Ennyi a történet, amely egyelőre 
befejezetlen. A Hivatal felől nézve 
nyilván egyszerű az ügy. Nincs 
engedélye arra, hogy beüvegezze 
és ezzel téliesítse a teraszt, tehát 
lebontani az egészet. Nem számít, 
hogy ezzel egy vállalkozást tönk-
retesz (melynél szerintünk alig van 
nagyobb tragédia), nem számít tíz 
ember munkahelyének megszűné-
se, közteherfizetésének elmaradá-
sa, és az sem, hogy egy hangulatos 
étteremmel kevesebb lesz. Talán.

Mert igenis lehetne Gyöngyös 
város önkormányzata barátja is 
a vállalkozóknak és örülhetne a 
vállalkozásaiknak. Akik itt élnek 
és itt szeretnének boldogulni. Egy 
hangzatos vállalkozásfejlesztési 
koncepció helyett/mellett talán 
többet jelentene, ha minden köz-
megbízásra először is, másodszor is 
gyöngyösi vállalkozót keresnének. 
Reméljük egyszer így lesz. Addig is 
szorítunk Itália kiskertjének.

(Scriptor)

Lebontatják-e Itália kiskertjét?


